
Referat bestyrelsesmøde - Hjortespring Naturplejeforening d. 17. oktober 
2024 

Deltagere:  Ejner, Thais, Tove, Kim, Grethe, Christian, Hans-Henrik, Marie, Klaus (ref) 

Afbud: Pernille, Finn 

Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af referat 
2. Siden sidst 
3. Status på får og lam 
4. Fremtidigt dyrehold får og lam 
5. Indbinding af kreaturer 
6. Status på bestillinger 
7. Evt. 
 
Ad.1 
Referat fra seneste bestyrelsesmøde blev godkendt uden bemærkninger 
 
Ad. 2 
Der er fortsat ikke noget respons angående vores ansøgning om driftstilskud til kommunen. Ejner har bedt 
om møde angående vores græsningsaftale.  
 
Ad. 3 
Da der på et sent tidspunkt stadig manglede salg af lam blev der gjort en stor indsats af især Kim og Marie, 
samt Christian og Pernille og alle lam blev afsat. 
 
Afhentning og udlevering af lammekød gik som planlagt. 
 
Ad. 4 
 
Vi fik et uacceptabelt lavt udbytte i kg lammekød. De seneste år har vi fået: 
 

År Antal lam Gns slagtet vægt (kg) 
2021 15 17.2 
2022 15 12.2 
2023 14 18.5 
2024 12 11.7 

 
I 2022 – som også havde et meget lavet udbytte - gik lammene i Vestfold + Nordfold og vores interne 
forklaring var at Nordfolden var dårlig græsning for lam.  
 
Lammeudvalget har ikke rigtig nogen forklaring på at udbyttet er så lavt i år. Det virker meget mystisk – ikke 
mindst fordi der blev lavet en vejning ca. en måned før indbinding – hvor levendevægtene var en del mere 
end det dobbelte af de endelige slagtevægte. Da lammene græssede i Fugletårnsfolden den sidste måned, 
og da de ikke var ormeinficerede burde dette ikke kunne lade sig gøre. 
 
De økonomiske konsekvenser af de meget lave slagtevægte er desværre ret alvorlige. Der er således et 
underskud på lammedriften. Et underskud som enten skal dækkes via kødpris på kreaturerne eller ved spise 
af egenkapitalen. På denne baggrund blev det diskuteret om vi kunne forsvare at fortsætte lammeholdet. 
Der var 3 hovedmuligheder:  
 



Side 2 af 2 
 

a) Fortsætte og prøve endnu en gang at sætte ind for et bedre resultat 
b) Sætte lammehold på pause og se om vi i løbet af de kommende måneder kan få en forklaring på 

det dårlige resultat 
c) Stoppe helt med lammehold 

 
Det blev besluttet at bestyrelsen indstiller til pause af lammeholdet for 2025. Denne indstilling vil blive 
forelagt generalforsamlingen i start 2025 hvor det kommende dyrehold besluttes. 
 
Marie påtog sig at snakke med forskellige folk for at se om der kan findes en eller flere forklaringer på det 
mærkelige (og uacceptable) resultat, herunder slagter, avler og Kildegårdens ansvarlige for lammeavl.  
 
Ad. 5. 
Indbinding af kreaturer vil være 3. november – og der vil være udlevering af kød d. 16. november.  
 
Ad. 6 
Der er i øjeblikket bestilt 4 ½ kreatur. Thais vil lave økonomisk oversigt snart således at bestyrelsen kan få 
en fornemmelse samtidig med at vi ser hvor mange bestillinger der kommer på kalvekød. 
 
7. 
Ejner vil skrive mail til medlemmer der forklarer baggrund for bestyrelsens indstilling omkring lammehold, 
samt opfordrer til at bestille kalvekød nu. 
 
Ejner vil undersøge om man med fordel kunne have fælles transport af kød sammen med græsningslaug i 
Utterlev mose - ligesom vi nu har det sammen med Værløse græsningslaug. 
 
Der blev snakket om årshjul – der kan give oversigt over alle opgaver i løbet af året således at alle 
bestyrelsesmedlemmer kan følge bedre med. Dog ikke aftalt noget – især ikke i lyset af indstilling om får og 
lam i 2025.  

 


